

مؤتمر (دعوة لتقديم أوراق بحثية)
CONFERENCE (CALL FOR PAPERS)



المؤتمر الدولي الحادي عشر للترجمة جائحة فيروس كورونا (كوفيد-19) والتغيرات الحالية في دراسات الترجمة

11th INTERNATIONAL TRANSLATION CONFERENCE COVID-19 AND CURRENT CHANGES IN TRANSLATION AND INTERPRETING STUDIES

The Translation and Interpreting Institute (TII) at Hamad Bin Khalifa University's (HBKU) College of Humanities and Social Sciences (CHSS) is now accepting submissions for its 11th International Translation Conference.

This conference aims to explore how the pandemic has triggered a range of upheavals, encompassing the international arena, the academic experience, and the mobilization of national sentiments. These turning points will be analyzed within diverse cultural and historical contexts, not as moments of sudden rupture, but as a series of short-, medium- and long-term changes and transdisciplinary shifts.

The conference will focus primarily, but not solely, on changes that have been caused or accelerated by the COVID-19 pandemic in the translation and interpreting (T&I) landscape. Presentations on the impact of the current pandemic that fit, but are not limited to the following sub-themes, are welcome:

- ▶ T&I and Social Media
- ▶ T&I Pedagogical Trends and Traditions
- ▶ T&I Professional Trends and Praxis
- ▶ T&I and Safety Protocols in Healthcare
- ▶ T&I in the Arab World After the Pandemic
- ▶ T&I Digitized Work Places and Data Security
- ▶ Audiovisual Translation and Beyond
- ▶ T&I, Diversity and Accessibility
- ▶ Changes in Teaching: Online Delivery and Blended Learning in T&I
- ▶ T&I, Cultural, Linguistic, and Social Consequences
- ▶ Pandemic Pedagogy and Comparative Perspectives
- ▶ Selflessness, Hospitality and Identity
- ▶ Memory and Commemoration

Manuscripts in both Arabic and English will be accepted.

Deadline for Submission (Abstract): January 1, 2021

Notification of Acceptance: January 30, 2021

Conference Dates: March 24 - 25, 2021

For more information and submission, please [CLICK HERE](#)

www.tii.qa/11th

يعلن معهد دراسات الترجمة في كلية العلوم الإنسانية والاجتماعية بجامعة حمد بن خليفة عن فتح باب التقديم لقبلي الملتاحات البحثية للمشاركة في المؤتمر الدولي الحادي عشر للترجمة

ويستهدف هذا المؤتمر استقراء كيف أسببت الجائحة في حدوث مجموعة من الاضطرابات بما يشمل الساحة الدولية، والخبرة الأكاديمية، وتعبئة المشاعر الوطنية، وسيتم تحليل نقاط التحول هذه ضمن سياقات ثقافية وتاريخية متنوعة، وليست كحظات من التمزق المفاجئ، ولكن كسلسلة من التغيرات قصيرة ومتوسطة وطويلة الأجل والتحويلات متعددة التخصصات.

سيركز المؤتمر في المقام الأول، ولكن ليس حصرياً، على التغيرات التي سببتها جائحة فيروس كورونا (كوفيد-19) أو سارعت في إحداثها في مشهد دراسات الترجمة، وسيتم أيضاً مناقشة الفروض النظرية حول تأثير الجائحة الحالية بما يتوافق مع المواضيع الفرعية التالية على سبيل المثال لا الحصر:

- ▶ دراسات الترجمة ووسائل التواصل الاجتماعي
- ▶ الاتجاهات والتقاليد التربوية في دراسات الترجمة
- ▶ الاتجاهات المهنية والمهنية في دراسات الترجمة
- ▶ دراسات الترجمة وبيوتكنولوجيا السلامة في الرعاية الصحية
- ▶ دراسات الترجمة في العالم العربي في أعقاب الجائحة
- ▶ دراسات الترجمة المتعلقة بصحة العمل الرقمية وأمن البيانات
- ▶ الترجمة السمعية البصرية وما بعدها
- ▶ دراسات الترجمة والتنوع وسير المسار
- ▶ التغييرات في التدريس: التعلم عبر الإنترنت والتعلم المدمج في دراسات الترجمة
- ▶ السمات الثقافية واللغوية والاجتماعية ودراسات الترجمة
- ▶ أصول التدريس والدراسات المعاصرة في ظل الجائحة
- ▶ الأثر والتجاوز والهوية
- ▶ الذاكرة والاحتفاء

لقبلي البحوث باللغتين العربية والإنجليزية.

آخر موعد لتقديم (الملاحقات): 1 يناير، 2021

موعد الإخطار بشمول الملاحقات: 30 يناير، 2021

موعد انعقاد المؤتمر: 24 - 25 مارس، 2021

للمزيد من المعلومات والتقديم، يرجى الضغط هنا



Translation & Interpreting Institute
College of Humanities & Social Sciences
جامعة حمد بن خليفة
HAMAD BIN KHALIFA UNIVERSITY

Follow TII Social Media here



Follow CHSS Social Media here



This message was sent to hamda.alsulaiti@edu.gov.qa by chss@hbku.edu.qa
Qatar Foundation, Doha, Doha 5825, Qatar

[Unsubscribe](#) | [Unsubscribe](#) | [Manage Subscription](#) | [Forward Email](#) | [Report Abuse](#)

